

Por que algunha praia de Ons non ten bandeira azul?

Para que a unha praia lle dean unha bandeira azul ten que cumprir uns requisitos. As praias de Rodas e Figueiras, que pertencen a unha Illa (Cíes) que, como Ons, forma parte do Parque Nacional das Illas Atlánticas, cando llas deron, é de supoñer que os cumpre.

Iso quere dicir que non ten vertidos contaminantes, que as augas están tratadas, teñen un bo mantemento no baleirado de papeleiras, ten contedores de recollida selectiva, ten latrinas e están en boas condicións hixiénicas, posúen socorristas, teñen un plan de emerxencias, hai na praia un punto de auga potable, ten acceso para discapacitados, teñen exposto ao público información sobre os ecosistemas existentes, normas de utilización da praia, actividades de E. Ambiental, tratamento de augas residuais, limpeza de praia, mapa indicando instalacións...

Coido que, se eses requisitos os cumpren as praias de Rodas e Figueiras, nas de Ons, Area dos Cans e Melide, tamén as deberían cumprir ou non sería difícil que existiran e, polo tanto, poderían optar a esta distinción. Cal é entón o problema?

O primeiro que nos ven á cabeza e o famosísimo conflito de competencias que hai en Ons, é dicir, quen tería que solicitalo e poñer os medios para cumprir os requisitos, o concello de Bueu ou o Parque?

Tamén podemos pensar que non se cumpra algunha das esixencias. Nese caso habería que pedir explicacións a quen corresponda. Ter en conta que Ons pertence a un Parque Nacional, non cumprir algún dos requisitos que solicitan para a bandeira azul sería moi grave debido ao gra-

do de protección que require a declaración de Parque Nacional. Neste caso, algún cargo político, o presidente de organismo, tería, supoñer, que dimitir pola súa mala xestión.

Dende a administración sempre houbo un trato preferente cara ás Illas Cíes deixando un pouco de lado ás demais.

Ons é a única Illa do Parque que conta cunha comunidade veciñal e, lóxicamente, ten unhas necesidades diferentes ás demais. Iso trae como consecuencia que esta Illa requira unha maior atención e programación do traballo a realizar nela. Necesita un estudo das súas necesidades e, sobre todo, que políticos e funcionarios traballen a prol de conseguir os obxectivos marcados.

Area dos Cans e Melide poderían optar á Bandeira Azul, só hai que poñerse á tarefa para conseguilo.

Se Rodas e Figueiras, dentro do Parque, son bandeira Azul, as de Ons, tamén poden reunir os requirimentos esixidos.

Celestino Pardellas de Blas
O Grove

Asociación Berce: 20 anos de traballo a favor de la infancia... con poco ruido

Sí, con muy poco ruido. La Asociación de Iniciativa Social Berce empezó hace 20 años a trabajar en sus casas de acogida para niños y niñas, en Vigo. La primera de estas casas, ubicada en un piso de Coia, sigue hoy abierta, tras 20 años. Luego vinieron dos pisos más en Vigo y uno en el centro de Ourense. En la actualidad viven en nuestras casas 36 niños.

Durante todos estos años muchas cosas han cambiado: el voluntariado inicial (e imprescindible para forjar un proyecto de estas características

por aquel entonces) ha dado paso a una labor profesional y especializada, con el objetivo de garantizar la mejor atención para los niños y niñas.

Pero también hay cosas que no han cambiado, como nuestra ilusión e implicación con los niños y nuestra forma de entender el servicio que ofrecemos, que se resume en una frase: "Todo niño merece una oportunidad". Ese es el fin último de todas las personas que formamos parte de esta entidad.

Llegados a este punto queremos volver la vista atrás y hacer un breve balance: más de 800 niños atendidos... y con muy poco ruido.

Durante estos 20 años de trabajo son muchas las personas y entidades que han arrimado el hombro. Muchas personas han trabajado como educadores en nuestras casas de acogida atendiendo a los niños y poniendo su esfuerzo en ofrecerles lo mejor de sí mismos... solo podemos estar agradecidos.

Son también muchas las empresas y entidades que han estado ahí, aportando lo que han podido y lo más importante: su esfuerzo. Berce tiene la suerte de contar con una red de profesionales, amigos y colaboradores que siempre están ahí para atender a los niños y niñas cuando se lo pedimos. Su colaboración es mucho más valiosa que el dinero. Gracias Pilar, gracias José Luis, gracias Teresa, gracias Curro... gracias a todos.

Desde estas páginas hoy sí queremos hacer un poco de ruido y gracias a Faro de Vigo, os queremos invitar a conocer nuestra Asociación (www.asociacionberce.org) y a dar un pequeño paso a favor de la infancia colaborando con nosotros. Es un gesto de compromiso con el futuro.

Miguel Ángel Yagüe Poncela,
Presidente de la Asociación
de Iniciativa Social Berce
Vigo